

DEPARTMENT OF STATE

NOVEMBER 5, 1962

FOR THE PRESS

NO. 663 A)

CAUTION - FUTURE RELEASE

FOR RELEASE AT 12:00 NOON, E.S.T., MONDAY, NOVEMBER 5, 1962. NOT TO BE PREVIOUSLY PUBLISHED, QUOTED FROM, OR USED IN ANY WAY.

John M. Leddy of Virginia was sworn in today as United States Representative to the Organization for Economic Cooperation and Development. Mr. Leddy, who served until recently as United States Executive Director of the International Bank for Reconstruction and Development, as an Assistant Secretary of Treasury, and as a Director of the International Finance Corporation, succeeds John M. Tuthill. He plans to leave for Paris later this week.

Born at Chicago, Illinois, on June 29, 1914, Mr. Leddy attended the Georgetown University School of Foreign Service where he received a bachelor's degree in 1941. While attending Georgetown Mr. Leddy was employed as Assistant Chief of the Division of Economic Information at the Pan American Union.

Following his graduation Mr. Leddy entered the Department of State as a divisional assistant. He became Advisor on General Commercial Policy in 1945 and Acting Associate Chief of the Division of United Nations Economic and Social Affairs three years later. In 1949, he was named Acting Chief and Deputy Director of the Office of International Trade Policy and two years later was appointed Director of the Office of Economic Defense and Trade Policy. Mr. Leddy was named Acting Deputy Assistant Secretary of State for Economic Affairs in 1953 and became a Special Assistant to the Assistant Secretary of State for Economic Affairs in 1955.

Mr. Leddy was assigned to the office of the Deputy Under Secretary of State for Economic Affairs in 1958 and became a Special Assistant to Under Secretary of State Douglas Dillon in 1959. He became United States Executive Director of the International Bank for Reconstruction and Development, Assistant Secretary of Treasury and a Director of the International Finance Corporation in 1961.

Mr. Leddy is married to the former Louise Crawford and they have one son, Thomas.

* * * * *

65-
ST-
AM
AD

DEPARTMENT OF STATE

JUNE 16, 1965

FOR THE PRESS

NO. 155

JOHN M. LEDDY SWORN IN AS ASSISTANT SECRETARY OF STATE FOR EUROPE

John Marshall Leddy, of Virginia, was sworn in today as Assistant Secretary of State for Europe. Mr. Leddy, who since 1962 had been United States Ambassador to the Organization for European Cooperation and Development in Paris, succeeds William R. Tyler who recently became United States Ambassador to the Netherlands.

Born in Chicago, Illinois, on June 29, 1914, Mr. Leddy received the B.S. degree in Foreign Service from Georgetown University in 1941. Having worked with the Pan American Union (1937-41) on economic and financial matters, he entered the Civil Service immediately following graduation and over a twenty-year period worked on economic, financial and social policies for the State Department. In 1957, he was selected by Douglas Dillon, then Under Secretary of State, to be his Special Assistant.

Ambassador Leddy was named Assistant Secretary of the Treasury for International Affairs in 1961. In this post, he was actively involved in the development of United States policies in relation to the balance of payments and the international money situation, and was closely associated with the international loan and development institutions prior to his appointment to the OECD.

Mr. Leddy is married to the former Louise Crawford, and they have one son, Thomas Byron Crawford.

* * *

John M. Leddy est nommé Secrétaire d'Etat américain
aux affaires européennes

Le Président Johnson a annoncé la nomination de M. John M. Leddy comme Secrétaire d'Etat ^{adjoint} américain aux affaires européennes, le fonctionnaire responsable au Département d'Etat pour les relations avec les pays de l'Europe et avec les Communautés. Jusqu'ici, M. Leddy a été Ambassadeur des Etats-Unis à l'OCDE.

M. Leddy succède à M. William Tyler, qui sera l'ambassadeur des Etats-Unis aux Pays-Bas.

Né en 1914, M. Leddy a été membre du secrétariat de l'Union Pan-Américaine entre 1937 et 1941. Ensuite, il est entré dans le service diplomatique où il est devenu Special Assistant au Sous-secrétaire d'Etat. Il est spécialiste des affaires économiques.

Le Président Kennedy l'avait nommé Secrétaire adjoint du Trésor pour les affaires internationales en 1961. En 1962, il a pris ses fonctions à Paris.

M. Leddy est un diplomate d'expérience. Il connaît à fond les développements récents en Europe. Selon la revue Newsweek, il est moins favorable à la politique actuelle du gouvernement français que son prédécesseur. En tant que spécialiste des affaires européennes, M. Leddy pourrait devenir un conseiller très important du Département d'Etat vu les connaissances assez limitées en matière européenne de M. Thomas Mann, Sous-secrétaire d'Etat aux affaires économiques.

*Correction
20 may 65*

GROUPE DU PORTE PAROLE

INFORMATION
URGENTE

M. Hallstein, président de la Commission
M. Mansholt, vice-président de la Commission
M. Marjolin, vice-président de la Commission
M. Caron, vice-président de la Commission
M. Rey, membre de la Commission
M. von der Groeben, membre de la Commission
M. Schaus, membre de la Commission
M. Lévi Sandri, membre de la Commission
M. Rochereau, membre de la Commission

M. Noël, secrétaire exécutif

FS
AP
B10

Bruxelles, le 19 mai 1965

P/18.026

Je me permets de vous transmettre, on annexe, une note relative à la nomination de M. John M. Leddy au poste de Secrétaire d'Etat ^{adjoint} américain aux affaires européennes.

Pour le Porte-Parole absent,

P. Collowald.

Annexe: 1

John M. Leddy est nommé Secrétaire d'Etat américain
aux affaires européennes

Le Président Johnson a annoncé la nomination de M. John M. Leddy comme Secrétaire d'Etat ^{adjoint} américain aux affaires européennes, le fonctionnaire responsable au Département d'Etat pour les relations avec les pays de l'Europe et avec les Communautés. Jusqu'ici, M. Leddy a été Ambassadeur des Etats-Unis à l'OCDE.

M. Leddy succède à M. William Tyler, qui sera l'ambassadeur des Etats-Unis aux Pays-Bas.

Né en 1914, M. Leddy a été membre du secrétariat de l'Union Pan-Américaine entre 1937 et 1941. Ensuite, il est entré dans le service diplomatique où il est devenu Special Assistant au Sous-secrétaire d'Etat. Il est spécialiste des affaires économiques.

Le Président Kennedy l'avait nommé Secrétaire adjoint du Trésor pour les affaires internationales en 1961. En 1962, il a pris ses fonctions à Paris.

M. Leddy est un diplomate d'expérience. Il connaît à fond les développements récents en Europe. Selon la revue Newsweek, il est moins favorable à la politique actuelle du gouvernement français que son prédécesseur. En tant que spécialiste des affaires européennes, M. Leddy pourrait devenir un conseiller très important du Département d'Etat vu les connaissances assez limitées en matière européenne de M. Thomas Mann, Sous-secrétaire d'Etat aux affaires économiques.

*Correction
20 may 65*